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Milí čtenáři,

v tento kouzelný čas roku, kdy se vše rozsvěcuje vánočními světly, domovy naplňuje vůně 
cukroví a srdce zahřívá blízkost našich nejdražších, se ohlížíme za uplynulým rokem.

S radostí oznamujeme úspěšné dokončení dlouho očekávané revitalizace železniční trati v 
úseku Kunčice nad Labem.

Děkujeme za trpělivost, i když ne všichni občané byli chápající, zaznamenali jsme několik 
stížností i na vyšších místech.  Revitalizace byla náročným procesem, v obci se prášilo, jezdila 
zde těžká technika, spousta bláta po místních komunikacích, ale pracovníci stavby byli velice 
vstřícní. 

Tento projekt, který trval pouze půl 
rok u,  př ines l  nejen v ýznamné 
zlepšení technické infrastruktury, ale 
z v ý š i l  b e z p e č n o s t ,  k o m f o r t  a 
efektivitu cestování nejen pro občany 
obce. Proběhla modernizace našeho 
v l a k o v é h o  n á d r a ž í ,  v z n i k l 
bezbariérový přístup i moderní 
informační systém a hlavně nové 
nástupiště.

Modernizace trati přinesla obci také 
v ý z n a m n é  b e n e � t y  j a k o  j s o u 
bezpečné přejezdy.  Přejezd ke 
hřbitovu, u cyklostezky směr Harta, přechod pro chodce na křižovatce směr Vrchlabí, na který 
navážeme připravovaným chodníkem. Místní komunikace jsou opraveny novým povrchem. 

13. září 2024 celé Česko zasáhly povodně a silný vítr. Také u nás byl vyhlášen 3. stupeň 
povodňové aktivity na Labi. Chtěla bych touto cestou vyjádřit poděkování za práci a 
odhodlání, které naši dobrovolní hasiči prokázali při pytlování, stavbě protipovodňových 
bariér, odčerpávání vody a zajišťování bezpečnosti celého území kolem Labe. Toto jejich 
pracovní nasazení a týmová spolupráce ukázala, jak důležitou roli hraje Sbor dobrovolných 
hasičů v naší obci.
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Největší investicí letošního roku  je dokončení infrastruktury 
pro 8 nových rodinných domů. Po kolaudaci bude zahájen 
prodej stavebních pozemků. Další velkou investicí byla oprava 
propadající se cesty ke hřbitovu.

Chtěla bych vás seznámit s plány, které obec připravuje na 
následující období. Věříme, že tyto projekty přispějí ke 
zlepšení kvality života nás všech, zvýší atraktivitu naší obce a 
podpoří její dlouhodobý rozvoj.
Jedním z hlavních projektů je 2. etapa revitalizace Šutráku. Na 
základě průzkumu občanů jsme zažádali o dotaci MAS 
Krkonoše. Cílem je vytvořit přívětivé místo pro setkávání 
občanů. 
Další významnou prioritou je rekonstrukce místních 
komunikací, na kterou jsme získali dotaci 960.000,-- Kč z Královéhradeckého kraje. Stavbu 
bude provádět �rma M-silnice, která vyhrála výběrové řízení. 

Upozorňujeme Vás, že po opravě místních komunikací již nebudeme povolovat překopy 
vozovky, přípojky na vodu a kanalizaci můžete řešit do února 2025.
Součástí projektu je nové dopravní značení v obci, které bude mimo jiné řešit i parkování na 
obecních pozemcích. 
Veřejné osvětlení je doplněno o další 4 solární světla, ta osvítí nejtmavší kouty naší obce. 

V přípravě jsou projekty na chodník od zrcadla k odbočce na vlakové nádraží a chodník přes 
železniční přejezd směr Vrchlabí. 
Projekt tělocvična při ZŠ Kunčice nad Labem.
Stále se nám nedaří získat stavební povolení pro cyklotrasu směr Klášterská Lhota. Museli 
jsme poopravit projekt a vyloučit cca 250m z trasy, nedostali jsme souhlas od majitelky ke 
stavbě cyklotrasy. 

I v druhé polovině roku jsme v obci organizovali společenské akce, k těm nejvýznamnějším 
určitě patřilo zahájení promítání letního kina.
V nově vybudovaném areálu “Šutráku“ se opět  po letech, dne 5.7.2024, otevřelo letní kino. 
Promítalo se celkem 4x. Užili si to nejen dospělí, ale i děti. Pro návštěvníky bylo připraveno 
občerstvení. Děkujeme za Vaši účast a i v příštím roce chceme pokračovat v promítání.  
Budeme se na Vás moc těšit.  
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Akce Rozloučení s prázdninami se stala příjemným zakončením letních dní.  Akce se 
konala 6.9.2024 na Šutráku. Začala v odpoledních hodinách vystoupením Filipa, Nikity a 
Míši. Nabídla širokou škálu aktivit pro děti. 

Jakub Petrák i učitelky z MŠ připravily různé soutěže ve stylu záchranářském, nechyběla 
ani sanitka, malování na obličej a kreativní dílničky. Návštěvníci si také mohli pochutnat na 
výborných domácích koláčích. S přípravou i prodejem občerstvení nám pomohli místní 
hasiči. Večer zahráli k poslechu i  tanci otec a syn Hollovi z Dolní Branné.

Listopad přinesl přípravy na advent, které 
vyvrcholily slavnostním rozsvícením 
vánočního stromu. Nově do obce přibyl 
betlém s Ježíškem, Marií a Josefem od 
dřevořezbáře p. Petra Vejdělka z Podhůří. 
Akce zahrnovala vánoční trhy, které 
připravila škola a školka a také ženy z 
Kunčického dámského spolku. Výtěžek z 
prodeje obdrží děti. Dětský pěvecký sbor 
S l u n e č n i c e  p o d  v e d e n í m  L u c i e 
Č e r m á k o v é  v y s t o u p i l  s  m i l ý m 
programem, koledy zazpívaly také děti ze 
ZŠ a MŠ Kunčice nad Labem. Na závěr s dětmi vystoupila naše rodačka Tereza Barešová s 
písní Aleluja, která jistě všechny potěšila u srdce. Měli jsme možnost se zahřát svařeným 

vínem nebo čajem. Občerstvení 
z a j i s t i l  O Ú  K u n č i c e  n / L  v e 
spolupráci s místními hasiči.  
Atmosféra  byla  kouzelná  a 
přítomní si užili chvíle klidu a 
pohody v předvánočním shonu. 
Děkuji všem za zorganizování 
p r o g r a m u  i  z a  p ř í p r a v u 
občerstvení. 

Pokračování na další stránce.



Těšíme se, že se  i v příštím roce  budeme potkávat na dalších sportovních či kulturních  akcích.
Miroslava Kracíková    

                                                                                     starostka obce

22.02.2025        MASOPUST
07.03.2025        MDŽ
30.04.2025        PÁLENÍ ČARODĚJNIC
17.05.2025        SVOZ NEBEZP. ODPADU
23.05.2025        NOC KOSTELŮ
KVĚTEN              POSEZENÍ S HARMONIKOU „ŠUTRÁK“
01.06.2025        DĚTSKÝ DEN
06.09.2025        „VOSA JEDE“ – ROZLOUČENÍ S  PRÁZDNINAMI

Na budově obecního úřadu, vedle 
elektronické úřední desky máme nový 
přístroj AED (automatizovaný externí 
de�brilátor). Používá v naléhavých 
případech náhlé srdeční zástavy.

Přístroj AED je uložen v bezpečnostním 
boxu a je chráněný číselným kódem s 
alarmem. Odemčení boxu je VŽDY 
vázáno na číslo záchranné služby 155, 
kde vám v případě potřeby sdělí kód pro 
otevření.

PŘIPRAVUJEME AKCE NA ROK 2025

AED - automatizovaný externí de�brilátor
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INFORMACE Z EVIDENCE OBYVATEL 
obce Kunčice nad Labem prosinec 2024

K 3.12.2024 je v obci 608 přihlášených obyvatel.

Věkové rozložení
Děti 0-5 let    39 dětí ( 17 děvčat, 22 chlapců )
Děti 6-17 let    83 dětí ( 41 děvčat, 42 chlapců )
Věk 18-29 let    74 občanů (40 žen, 34 mužů )
Věk 30-39 let    81 občanů ( 35 žen, 46 mužů )
Věk 40-49 let    94 občanů( 41 žen, 53 mužů )
Věk 50-59 let    89 občanů( 41 žen, 48 mužů )
Věk 60-69 let    75 občanů( 39 žen, 36 mužů )
Věk 70-79    49 občanů( 26 žen, 23 mužů )
Věk 80-89    19 občanů( 12 žen,7 mužů )
Věk 90-99 let    5 občanů ( 3 ženy, 2 muži )

Statistika pohybu obyvatel za 2. pololetí 2024
Přistěhovalo se 17 obyvatel
Odstěhovali se 4 obyvatelé
Zemřel 1 obyvatel

Narození
Pelikánová Tereza ( I. pololetí)

Opustil nás
Tošovský Josef
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA V DRUHÉ POLOVINĚ ROKU 2024

85 let oslavila
Paní Houžvičková Jitka

84 let oslavila
Paní Janovská Jarmila

83 let oslavili
Paní Votočková Marie
Pan Erlebach Antonín

82 let oslavila
Paní Mertlíková Marie

81 let oslavila
Paní Erlebachová Miluše

80 let oslavili
Pan Čermák Václav
Pan Vas František

75 let oslavili
Pan Mejsnar Lubomír
Pan Sturm Vladimír
Pan Babič Jiří

70 let oslavili
Pan Janda Bořek
Pan Ficker Ludvík

Blahopřání k jubileu
Všem oslavencům dodatečně 

přejeme hodně zdraví, 

s některými oslavenci jsme se 

osobně setkali. 
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INFORMACE O ODPADECH V KUNČICÍCH NAD LABEM

Od nového roku se Vám může stát, že naleznete nevyvezenou nádobu na 
komunální odpad se samolepkou:

Při nevhodném odpadu v nádobě si budete 
muset tento zlikvidovat na vlastní náklady.

V případě ztráty nádoby při svozu, kontaktujte 
obecní úřad.

DO ŽLUTÝCH NÁDOB NA PLAST LZE VHAZOVAT 
NÁPOJOVÉ KARTÓNY (OD MLÉKA, DŽUSU ...)

POZOR! Změna svozového dne. Od ledna 2025 svozový den pondělí.

V letošním roce  jsme se pohoršili v třídění separovaného odpadu. Máme větší množství 
komunálního odpadu v porovnání s minulými roky. 

Sumarizační graf



DÁMSKÝ KLUB V KUNČICÍCH NAD LABEM
Kunčický dámský klub se pravidelně schází každé pondělí v klubovně OÚ Kunčice nad 
Labem.
Ženy se zde nejen potkávají, ale tvoří výrobky, které se např. prodávají na vánočním 
jarmarku. Vydělané peníze putují dětem.

SPOLEK MOTORKÁŘŮ KUNČICE NAD LABEM 

Naši motorkáři i letošní léto hodně výletovali. Rozjeli se daleko, byli v Německu, Polsku,  v 
Chlumu u Třeboně. Několikrát vyjeli k jezeru Kristýna, k písáku Dolany, na Kokořínsko. 
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HISTORICKÉ OKÉNKO - železniční stanice Kunčice n. L. 

Stanice nesla od svého založení díky většinovému osídlení německojazyčným 
obyvatelstvem název Pelsdorf. Jako i jinde na železniční síti, zažili si i pelsdorfští 
železničáři své nepříjemné chvilky. Již přibližně za čtvrtstoletí po otevření dráhy 
postihla v roce 1897 Krkonoše legendární povodeň. Dlouhotrvající deště měly za 
následek rozvodnění krkonošských řek v dravé proudy vodních mas, které braly s 
sebou vše, co jim stálo v cestě. Ve Špindlerově Mlýně odnášelo rozvodněné Labe 
prosté chalupy i honosné hotely, jako by to byly domečky z papírové stavebnice, 
podobně řádilo i ve Vrchlabí. V Kunčicích podemlela voda most nedaleko strážního 
domku č. 66 u křižovatky silnic na Dolní Brannou a Vrchlabí. Ranní osobní vlak v půl 
osmé ještě projel bez nehody, ač se voda již přelévala přes koleje. Po jeho průjezdu byl 
ale provoz na trati přerušen, protože voda odplavila násep a pražce s kolejnicemi 
visely v rozbouřených vodách. Výluka provozu trvala do doby, než most opravili italští 
barabové, věhlasní stavitelé železničních mostů a tunelů. Po této povodni bylo 
přikročeno k rozsáhlým regulacím krkonošských řek a stavbě Labské přehrady pod 
Špindlerovým Mlýnem. 

Historkou, velmi výmluvně ilustrující dobu, smutně nasáklou z jistých kruhů podporovanou 
vzájemnou nacionálně vypjatou řevnivostí až nevraživostí mezi českojazyčným a 
německojazyčným lidem našich hor a podhůří, který spolu před příchodem 
nacionalistických vášní dobře vycházel, uzavíral bez problémů smíšená manželství a 
spolupracoval ku prospěchu celého horského kraje, je příhoda, která se udála mému 
prapradědečkovi, zakladateli krkonošské turistiky Janu Bucharovi, ve vlaku Severozápadní 
dráhy v Kunčicích. Jan Buchar se vracel dne 16. srpna 1908 vlakem z výletu z Adršpašských 
skal. V Trutnově přesedl na vlak Severozápadní dráhy směrem do Martinic. Za Trutnovem byl 
průvodčím německy požádán o předložení jízdenky. Na tuto výzvu odpověděl Buchar česky 
a trval na další diskusi v češtině. To do ruda rozzuřilo německojazyčného průvodčího, který, 
aby se Bucharovi pomstil, usadil mu do kupé na příští stanici dva arogantní vrchlabské 
Němce se psem. Když tito vystupovali v Kunčicích, Buchara fyzicky napadli. Zastal se ho 
přítomný úředník Rakouské severozápadní dráhy, jehož iniciativa zabránila tomu, aby byl 
Buchar v Kunčicích vysazen z vlaku coby viník celé situace. Zajímavé je, že se Bucharovi 
nedostalo zastání ani u českého personálu dráhy v Martinicích. Celá událost byla následně 
propírána i v dobovém tisku, kde byla v českých novinách líčena jako příklad bezbřehé 
arogance Němců vůči Čechům. Jisté však je, že takto vypjaté vášně čím dál více utvrzovaly 
jednu i druhou stranu v argumentech pro nevraživost vůči národnosti druhé. I když se 
osvícení lidé, na úrovni celé monarchie například sami vládnoucí Habsburkové, na úrovni 
lokální mnozí šlechtici, jejichž zářným příkladem byl majitel jilemnického panství Jan 
Nepomuk hrabě Harrach, snažili vášně tlumit a národnosti usmiřovat, rozjetý vlak 
nacionalismu se již zastavit nepodařilo ke škodě všech zúčastněných národů.  Rozboření 
několik dní předtím císařem Karlem federalizované monarchie na sebe od Bucharova sporu 
nedalo čekat o mnoho déle než deset let, po dalších dvaceti letech následovalo zabrání 
rozdrobených a rozhádaných nástupnických států zrůdným režimem Adolfa Hitlera, hrůzy 
druhé světové války a za dalších deset let pád většiny nástupnických států pod jho další 
zrůdné ideologie, tentokrát komunismu. Inu, pro český národ osudové osmičky... Ale pěkně 
popořadě...
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HISTORICKÉ OKÉNKO  

V den pražského převratu a vyhlášení samostatného československého státu v říjnu 
1918 byl jedním z účastníků převratu, budoucím československým ministrem železnic, 
doktorem Zahradníkem, rozeslán po železnicích telegram s oznámením vyhlášení 
československého státu v českém jazyce a stanovení češtiny jakožto úředního jazyka, 
který přes Starou Paku dorazil do Kunčic. Personál zdejší stanice ho odmítl ovšem 
přijmout a trval na příslušnosti nádraží k rakouskému státu a německé obcovací řeči. 
Podobné poměry panovaly v celé oblasti německy mluvícího pohraničí, které se, včetně 
Kunčic, přihlásilo k sudetoněmecké oblasti Deutschböhmen s centrem v Liberci, 
jakožto součásti Rakouska. Všichni zaměstnanci stanice v čele s přednostou, vrchním 
revidentem Antonínem Wollrapem, složili slib věrnosti liberecké vládě. České 
telegramy ze Staré Paky odmítali a nezapisovali a Stará Paka odmítala přijímání 
telegramů německých. 

Protože si nově vyhlášená Československá republika nedokázala ze strategického ani 
hospodářského důvodu představit svou existenci bez německojazyčného pohraničí a 
zdejší rakouští či později sudetští Němci se nehodlali dobrovolně vzdát myšlenky na 
příslušnost svých území k dosavadnímu Rakousku, dovolávajíc se stejně jako Češi 
práva národů na sebeurčení, bylo ze strany československých politiků naplánováno 
násilné obsazení německojazyčného pohraničí československým vojskem. Na sobotu 
7. prosince 1918 večer bylo naplánováno násilné obsazení Kunčic a Vrchlabí. Za tímto 
účelem byl z Jičína vypraven vojenský vlak, který byl z důvodu utajení zanesen do 
jízdního řádu až těsně před odjezdem. Vlak zastavil nejprve v zastávce Hennersdorf, 
tedy v Horní Branné, a část vojska, vedená členy Sokola, vystoupila a pokračovala pěšky 
do Vrchlabí, aby obsadila severní část města. Zbytek vojska pokračoval vlakem do 
Kunčic, kde zastavil mezi strážním domkem č. 66 a krajní výměnou stanice. Část vojska 
vystoupila a postupovala proti nádraží a vsi, druhá část následovala první pomalu 
vlakem. Kunčice byly obsazeny bez boje, služby zbaven byl dosavadní přednosta 
stanice Antonín Wollrap a na jeho místo byl ihned dosazen František Majer ze Staré 
Paky. Po přestavení lokomotivy pokračoval vojenský vlak ihned k Vrchlabí.  
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HISTORICKÉ OKÉNKO  
Po násilném převzetí českého pohraničí čs. vojskem a sokoly a po upevnění pozic nově 
zřízené Československé republiky byla stanice roku 1918 přejmenována na Kunčice – 
Pelsdorf a roku 1925 změněn název na Kunčice nad Labem – Pelsdorf. V době první čs. 
republiky, ač se jednalo o území většinově osídlené německojazyčným obyvatelstvem, 
byl upřednostňován český železniční personál. Při sčítání lidu roku 1930 žilo v obci 678 
obyvatel, z toho 136 Čechů, což tvořilo přibližně 20% obyvatelstva vsi Kunčice.

Velký přepravní nápor zažily Kunčice už v době prvorepublikové, když řádila v 
širokodalekém okolí mnišková kalamita. Housenky tohoto, jinak vcelku nenápadného, 
nočního motýla se natolik přemnožily, že způsobily holožír celých podkrkonošských polesí od 
Jilemnice po Hořice a lesy v okolí Kunčic a Vrchlabí nebyly výjimkou. Hlavní nápor při odvozu 
vytěženého mrtvého dřeva trval od roku 1922 a staniční kronika Kunčic uvádí, že lesy 
byly káceny a dřevo odváženo ještě po celý rok 1924.    

Velké změny nastaly ve stanici a jejím okolí koncem dvacátých a počátkem třicátých let 20. 
století. Byla provedena změna obsluhy závor na mnoha přejezdech mezi Martinicemi a 
Hostinným, což v praxi znamenalo zavádění dálkově ovládaných mechanických závor z 
vybraných strážních a závorářských stanovišť, díky čemuž naopak jiná stanoviště mohla být 
služebně zrušena a takové strážní domky již nadále sloužily jen jako služební byty 
zaměstnanců dráhy. V roce 1927 byl zaveden jako dorozumívací prostředek telefon. Dne 20. 
prosince roku 1931 byla před stanicí Kunčice odstraněna distanční návěstidla, umístěná před 
vjezdem do stanice ze všech třech směrů a došlo k zapojení nového elektromechanického 
zabezpečovacího zařízení s vjezdovými návěstidly s předvěstmi, bez závislosti na výměnách. 

Koncem třicátých let, po vzestupu Adolfa Hitlera v Německu, začínalo být čím dál 
zřejmější, že se blíží konec mírové doby. Na pohraničních horách byly budovány 
obranné linie československých bunkrů, k jejichž výstavbě byl po železnici 
přepravován stavební materiál. Když bylo mnichovským diktátem odstoupeno 
německé říši české pohraničí, byl český personál kunčické stanice evakuován do 
Ostroměře. Evakuační vlak odjel z Vrchlabí 7. října 1938. Když odjížděl z Kunčic směrem 
na Martinice, byla mu pod zadním vozem přestavěna výměna, což mělo za následek 
jeho vykolejení. Po jeho odpojení a přesunu osob i majetku do předních vozů vlak 
pokračoval v jízdě. Poslední evakuační vlak se zaměstnanci odboru pro udržování 
dráhy, jak se zvali v té době strážníci tratí, odjel z Kunčic 8. října 1938 ve 13 hodin. 
Následujícího dne 9. října byla již stanice obsazena říšskoněmeckým vojskem a 10. října 
nastoupili službu němečtí železničáři. V době druhé světové války patřila  kunčická 
stanice pod ředitelství říšských drah v Breslau (dnešní polská Wroclaw) a název stanice 
byl změněn zpět na Pelsdorf.

Jak se přibližoval konec druhé světové války, bylo stále jasněji vidět, že německá 
nacistická říše prohrává na všech frontách a situace se brzy obrátí. Nicméně teprve 
několik dní po ukončení války, ode dne 11. května 1945, byla obec Kunčice v českých 
rukou pod vedením Místního národního výboru. Dne 15. května v 8 hodin ráno vyjel ze 
Staré Paky český obsazovací vlak, vedený plukovníkem Buršíkem. Do Kunčic dorazil v 
16 hodin 56 minut téhož dne.



HISTORICKÉ OKÉNKO  

15
Pokračování na další stránce.

Ihned byl zbaven své funkce dosavadní přednosta stanice Blaschke a okamžitě byl 
nahrazen českým přednostou Vrbou, bývalým školním úředníkem ze Staré Paky. 
Dalšími zaměstnanci se stávají výpravčí Václav Volhejn z Červeného Kostelce a Eduard 
Nosek, dělník z Nového Bydžova, místa výhybkářů přebírají Josef Kopáček z Chlumce 
nad Cidlinou, Bedřich Helta, posunovač a Jan Janák, výhybkář, oba z Martinic. 
Staničním pomocníkem se stal Václav Patera, dělník z Hronova. Němečtí zaměstnanci 
byli zbaveni služby a po nějaký čas používáni pro čištění stanice. Ve stanici také působil 
od 9. května 1945 její samozvaný alternativní český přednosta Karel Kopecký, který 
vycítil s porážkou Německé říše svou životní šanci na stále se nekonající povýšení a ze 
stanice Libštátu, kde sloužil jako zaměstnanec, utekl do německých Kunčic a zde se sám 
vyhlásil 11. května novým přednostou stanice. Kopecký byl plukovníkem Buršíkem 
vykázán ze stanice a bylo mu nařízeno se hlásiti ve své domovské stanici Libštát, kde byl 
po celou tu dobu postrádán. Druhý den, 16. května, pokračoval obsazovací vlak z 
Kunčic dále sudetoněmeckým územím do Hostinného a Trutnova. V prvních 
poválečných týdnech byli noví čeští zaměstnanci stanice pro svou ochranu ozbrojeni 
pistolemi a puškami, které s sebou přivezl nový přednosta ze Staré Paky, kde byl on sám 
od 1. do 14. května 1945 velitelem českých povstalců. Předpokládalo se totiž, že po 
lesích v okolí obce se dosud pohybují skrývající se němečtí vojáci, kteří by mohli býti 
nebezpeční.

Po upevnění české moci na původně sudetoněmeckém území bylo místní převládající 
německojazyčné obyvatelstvo, tak jako v celé německy mluvící části Podkrkonoší, 
vystěhováno ze svých domovů na základě Benešových dekretů. Odsun německého 
obyvatelstva začal v předjaří roku 1946, a to skrze okresní sběrné středisko ve Vrchlabí, 
odkud byly vypravovány ucelené transporty sudetoněmeckého obyvatelstva přes 
Starou Paku za naše západní hranice, do válkou zbídačeného Německa. První transport 
odjel dne 18. února 1946, poslední pak 20. října téhož roku, kdy byl odsun z 
vrchlabského okresu ukončen. Celkem bylo vypraveno 22 ucelených vlaků s lidmi, 
vysídlenými či přímo vyhnanými ze svého rodného domova a kraje, jejichž celkový 
počet se na vrchlabském okrese vyšplhal na 22 tisíc německé národnosti a jazyka. Do 
vysídlených Kunčic směřovala osidlovací vlna českého obyvatelstva z vnitrozemí, jejíž 
nezanedbatelnou část tvořili starousedlíci z nedalekých českých vsí, především z Kalné 
a Horní Branné. Stanice také již de�nitivně obdržela své české jméno, které nyní znělo 
Kunčice nad Labem. 

Zalistujeme-li v místní staniční kronice, nezůstanou nám utajeny nejen mnohé výše uvedené 
skutečnosti, ale dozvíme se i mnohé o dějích poválečných. V obci například pracovaly koncem 
války tyto původní �rmy: textilní továrna Wagner – Sommer, z níž po válce vznikla továrna 
Textilních podniků Praga, brusírna skla a kamenů �rmy Pilz, která byla po válce uzavřena a 
mlýn a pila �rmy Holmann. Počátkem ledna 1947 udeřily velké mrazy, které v Kunčicích 
dosahovaly až -21°C, po jejichž povolení naopak dorazily silné sněhové srážky, které měly na 
svědomí nebývalé přívaly sněhu, jehož celkově napadlo až 70 cm výšky.  Také zima 1948 byla 
příznivá zimním sportům a protože se již konsolidovala poválečná doprava, vyráželo na hory 
stále více českých návštěvníků.
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 Velmi silná frekvence lyžařů byla například dne 15. února, kdy došlo k nehodě na železničním 
přejezdu s okresní silnicí Vrchlabí – Jičín mezi zastávkou Horní Branná a stanicí Kunčice. 
Autobus ČSD, kterému selhaly v prudkém kopci směrem k přejezdu brzdy, narazil u strážního 
domku č. 65 Pa zezadu do autobusu UNRRA, který vezl lyžaře z hor, a odhodil ho přes uzavřené 
závory na trať právě v okamžiku, když míjel přejezd poslední vagón zvláštního lyžařského 
vlaku. Protože se vlak a autobus těšně minuly, nedošlo k žádnému závažnému zranění. Kdyby 
však došlo k události o pár vteřin dříve, skončilo by to katastrofou. Podobný případ se stal již v 
roce 1931, a to na přejezdu silnice u strážního domku č. 66, kde dne 4. října osobní vůz 
Bedřicha Kobera najel do uzavřených závor. Právě projíždějícím vlakem byl odhozen na 
zlomenou závoru, která autem projela jako tříska, ale minula jeho osádku, takže se celá 
událost obešla takřka bez zranění.

Ze staniční kroniky se dozvíme i skutečnost, že v roce 1948 došlo k rekonstrukci kunčické 
nádražní restaurace, kdy byly zrušeny staré restaurace 2. a 3. třídy a vytvořena jediná 
restaurace s kuchyní, ale též další, opět ne již tak veselé záležitosti. Například sebevraždy pod 
koly jedoucího vlaku bývaly, zvláště v časech první republiky, vcelku častou záležitostí.  Chtělo 
by se cynicky říci – ani rok bez sebevraždy nebo nešťastné události na kolejích... Smrt pod koly 
vlaku si dobrovolně zvolil například 16. srpna 1922 v kilometru 95.123 směrem na Martinice 
Viktor Hackel, účetní �rmy Josef Popper. Dne 7. ledna 1923 byla v 7 hodin 16 minut v km 0.694 
tratě směr Vrchlabí nalezena mrtvola Terezie Stierandové z Harty č.p. 84, která si sáhla na život 
kvůli svému muži, notorickému alkoholikovi. Dne 21. dubna 1924 skočil pod jedoucí vlak v km 
94.3 tratě směr Martinice obuvnický učeň František Trejbal, dne 1. června 1925 dokonala pod 
koly vlaku č. 407 v km 100.2 tratě směr Hostinné stařenka Marie Schreierová z Klášterské 
Lhoty. Na den 16. listopadu 1927 nezapomněl pravděpodobně do své smrti dělník Jan 
Schorm z Harty, který skočil v sebevražedném úmyslu do kolejí pod vlak tak nešikovně, že mu 
vlak přejel pouze levou nohu. Dne 10. června 1929 se však stal osudným pro dělníka Bedřicha 
Rückera z Dolního Lánova, jehož mrtvola byla nalezena v Hartě na trati ve směru k Vrchlabí po 
průjezdu vlaku č. 5442. Na rozdíl od nešťastného dělníka skončila epizoda setkání s jedoucím 
vlakem šťastně pro opilce Alfreda Wonku z Dolní Branné. Tento dvacetiletý zedník si lehl v 
podnapilém stavu na koleje v km 94.5 tratě směrem k Martinicím po půlnoci dne 5. července 
1932 a usnul. Po třetí hodině ranní byl přejet vlakem č. 406 tak šikovně, že utrpěl pouze 
nepatrná zranění na hlavě a pravé ruce. Takové štěstí neměla nebohá paní Wahlburgová – 
Krausová, která nastoupila dne 2. listopadu 1935 se svými dětmi ve stanici Kunčice, kde se 
právě křižovaly osobní vlaky ve směru Stará Paka a Trutnov, do špatného vlaku. Místo na vlak č. 
406 do Trutnova nastoupila paní i s dětmi do vlaku č. 407 ku Pace a tento svůj omyl 
zpozorovala, až když vlak zastavil v Horní Branné. Tehdy se jala s dětmi z vlaku spěšně 
vystupovat, tento však už byl opět v pohybu. Byla stržena pod vůz, jehož kola jí přejela pravou 
nohu, která jí musela býti následně ve vrchlabské nemocnici amputována. Dne 4. prosince 
1948 potom skočila pod vlak v sebevražedném úmyslu manželka staničního pomocníka z 
Kunčic V. Prošvice i se svým pětiměsíčním dítětem. Stalo se tak u přejezdu polní cesty u dnes již 
zbořeného strážního domku č. 62 na úplné samotě uprostřed polí a lesů mezi Brannou a 
Martinicemi, kde rodina bydlela, a v čase, kdy byl její muž ve službě. Příčinou sebevraždy bylo 
shledáno úplné nervové zhroucení ženy. Ale dosti již neveselých lidských příběhů, na 
železnici neumírali jen lidé, ale sloužila a kupodivu dodnes slouží pro přepravu surovin, byť 
někdy i za podobně nejasných okolností...



Obec i stanice Kunčice nad Labem získaly na svém významu stavbou závodu 
Krkonošské vápenky. Na přelomu 19. a 20. století vznikl totiž na Vrchlabsku velký 
lomařský a vápenický koncern, kterému patřila také vápenka na vrchlabském nádraží. 
Vápenec byl těžen v lomech v Černém Dole, Horním Lánově, Strážném, Hořejším 
Vrchlabí či Štěpanicích a sloužil pro výrobu vápna, hnojivých a krmných mouček, 
posypy cest, ale i jako dekorační kámen, krkonošský mramor. Ve druhé polovině 
padesátých let 20. století bylo rozhodnuto nahradit zastaralé provozy jedním 
moderním. V jihovýchodní části katastru obce Kunčice nad Labem byla v roce 1960 z 
rozhodnutí  ministerstva stavebnic tví  zahájena v ýstavba vápenky se 2 
velkokapacitními šachtovými pecemi VŠPK 150 tuzemské výroby, mlýnicí a 
hydratizační stanicí. Jako zdroj suroviny pro výrobu vápna a mletých vápenců bylo 
zvoleno ložisko vápenců v Černém Dole. Plánovaná doba výstavby vápenky byla 
stanovena na 28 měsíců, ale kvůli průtahům a komplikacím byl zkušební provoz 
vápenky zahájen teprve roku 1963. Vápenka patřila během let pod Cementárny a vápenky 
v Prachovicích, ale krátký čas též pod Radotínskou cementárnu. Postupně vykrystalizoval 
podnik pod názvem Krkonošské vápenky Kunčice.

Surovina je z lomu dopravována do kunčické vápenky nejdelší nákladní lanovou 
dráhou ve střední Evropě, která měří 8.350,39 m a dokáže dopravit z černodolského 
lomu do kunčické vápenky až 100 tun vápence za 1 hodinu. Lanová dráha, která u 
kunčické vápenky překračuje trať, byla postavena v letech 1959 až 1963. Lanovka je 
spádová, což znamená, že využívá výškový rozdíl mezi Černým Dolem a Kunčicemi nad 
Labem. K jejímu uvedení do pohybu musí být na tzv. plné straně vozíky, naplněné 
surovinou. Po rozjetí lanové dráhy začne plná strana přetahovat prázdnou stranu a tím 
umožní pohyb prázdných vozíků směrem k nakládkové stanici v Černém Dole. 
Elektromotor, který lanovou dráhu uvádí do pohybu, potom vykonává funkci brzdy při 
současné výrobě elektrické energie pro část provozního zařízení lomu Černý Důl.
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Lokomotiva 434.2106 při posunu v Kunčicích n.L. poté, co přivezla manipulační nákladní vlak z 
Vrchlabí s čerstvě vyrobenými vozy Škoda 1202, druhá pol. 60. let 20. stol., sbírka Zdeněk Kouba
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Ze stanice byla do vápenky postavena přes dva kilometry dlouhá vlečka s rozsáhlým 
kolejištěm a v železniční stanici přibyly k původním pěti navíc dvě další manipulační 
koleje. Stavbou vápenky a její vlečky také značně stouply přepravní výkony kunčické 
stanice. 

Po dobudování  staničního 
reléového zabezpečovacího 
zařízení cestového typu se stala 
stanice Kunčice nad Labem na 
d l o u h á  l é t a  n e j m o d e r n ě j i 
vybavenou stanicí na celé trati z 
Chlumce nad Cid l inou do 
Trutnova.  Stanice  byla  na 
m a r t i n i c k é m  z h l a v í 
z a b e z p e č e n a  s t a r ý m i 
světelnými návěstidly AŽD vzor 
65,  na hostinnském zhlaví 
potom AŽD vzor 70. Předvěsti a 
vjezdová návěstidla byla stará 
světelná AŽD vz. 65.

V roce 2024 došlo v rámci tzv. 
revitalizace vybrané části tratě 
Stará Paka – Trutnov k výrazné 
modernizaci kunčické stanice na 
jednotné obslužné pracoviště 
(JOP), připravené k napojení na 
dálkové řízení dopravy, čímž 
přešla kunčická stanice na 
moderní způsob řízení provozu, 
ale zároveň ztratila mnoho ze 
svého kouzla starosvětského 
nádraží...

Novostavba mostu Severozápadní dráhy přes Labe mezi 
Kunčicemi n. L. a Klášterskou Lhotou, foto Josef Löwy

Lokomotivy 434.293 a 434.2302 stojí s nákladním vlakem 
ve stanici Kunčice n. L. dne 6.9.1969, foto Jan Koutný
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Lokomotiva 556.0510, zachycená s nákladním 
vlakem ve stanici Kunčice n. L. dne 8.4.1978, 

foto Vladimír Truxa
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Manipulační nákladní vlak v čele s 
lokomotivou 556.0510 je připravený k 

odjezdu ze stanice Kunčice n. L. směrem 
na Starou Paku dne 8.4.1978, foto 

vladimír Truxa Vladimír Truxa

Lokomotiva 556.0510 
posunuje v ospalém jarním 
odpoledni dne 8.4.1978 ve 
stanici Kunčice n. L., foto 

Vladimír Truxa

Zpracoval Jan Hrdlička
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 
Kunčice nad Labem 
Druhá polovina roku byla pro náš sbor zase velmi akční, pojďme si ho krátce připomenout.
V období 12.-16.8. náš sbor zorganizoval letní příměstský tábor pro děti.  Ve vedení 4 
vedoucích – Natálie Zuzánkové, Dominiky Knapové, Veroniky Chlupové a Kristýny Šádkové 
se tábora zúčastnilo 20 dětí ve věku od 4 do 8 let. Každý den byl pro děti připraven bohatý 
program, například výlet na Strážné, exkurze do vrchlabské hasičárny, sportovní aktivity a 
poslední den pro děti připravila Farma Mejsnarovi bohaté pohoštění a exkurzi v jejich 
kravínu. Tábor se vydařil, děti si to užily a počasí nám také přálo.

31.8.  se naši Soptíci zúčastnili již tradičních závodů v Horní Kalné. Odvezli si krásné 5. místo.

O víkendu 13. – 15. 9. byla naše hasičská jednotka v pohotovosti a zajištovala ochranu 
obyvatel Kunčic před velkou vodou, která se na nás hnala z hor, naštěstí se nenaplnily obavy a 
vše se zvládlo.

21.9.  jsme zorganizovali tradiční hasičský výlet. Tentokrát se jelo na letiště Václava Havla, kde 
byla domluvená exkurze. Během exkurze jsme se projeli vyhlídkovým autobusem po celém 
letišti, průvodkyně nám poskytla velmi zajímavou „přednášku“ a dokonce nás zavezli i k 
přistávací ploše, kde jsme mohli vidět letadla z blízka. Exkurze byla velmi zajímavá a hned 
několik nadšenců by hned letělo na dovolenou. Výlet jsme zakončili nákupy a vrátili se zpět 
do Kunčic.

5.10.  hasičský sbor uspořádal zájezd do divadla na Fidlovačce na hudební komedii Proč muži 
neposlouchají a ženy neumí číst v mapách. 

19. - 20.10. se Natálie Zuzánková a Dominika Knapová zúčastnily pravidelného školení 
vedoucích mladých hasičů.

15. - 16.11.  se Michal Vejnar a Václav Strnad st. zúčastnili školení strojníků v Bílých Poličanech.
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V listopadu a prosinci se vedoucí mládeže začali scházet s dětmi a vyráběli přáníčka, která již 
tradičně roznesli po starších členech hasičského sboru.

Náš sbor po celý rok pomáhá s pořádáním různých vesnických akcí, ne jenom kulturních. 
Proto bych všem členům chtěla poděkovat za spolupráci, velké díky patří i Obci Kunčice nad 
Labem, která nás ve všem podporuje. Děkuji také Královéhradeckému kraji za poskytnutí 
dotace, bez které bychom nemohli �nancovat spoustu věcí pro naše mladé hasiče.

Z pohledu vedoucího mladých hasičů bych chtěla poděkovat všem rodičům, kteří k nám do 
kroužku dávají své děti, podporují nás a doufám, že k nám děti budou nadále chodit, a to i ve 
větším počtu.

Nakonec bych ráda všem popřála krásné prožití vánočních svátků, do nového roku pevné 
zdraví, pohodu a co nejvíce radosti.

        

         

Dominika Knapová
       Za SDH Kunčice nad Labem



MATEŘSKÁ ŠKOLKA
Nový školní rok v naší školce začal ve znamení velkých změn. 
Do zajetého kolektivu přišly dvě nové paní učitelky, jedna paní asistentka a šest nových 
maličkých kamarádů, kteří se postupně adaptovali na školkový režim. 
V tom jim pomáhal nejen pedagogický sbor, ale i malý plyšový Myšák, který nejen že s 
dětmi absolvoval všechny akce, vycházky, hry a kouzelnické představení, ale také si ho 
děti berou na víkendy domů, kde se o něj starají.  
Do obou tříd jsme dětem pořídili nenáročné oblovky a pakobylky, které děti pozorují, 
krmí, rosí, čistí jim pelíšky a šněčky dokonce i koupou.

Nově děti mohou navštěvovat kroužky mluveníčka, rytmiky, angličtiny a keramiky. 

Společnými silami se nám povedlo, za pomoci OÚ a p. Petráka , pro všechny děti z okolí 
připravit krásnou akci -Rozloučení s létem. Zapojili se do ní všichni zaměstnanci MŠ a já jim 
tímto moc děkuji za spolupráci. Bylo to super a už se těším na příště. 
Svou pětiminutovku slávy si užila i třída Koťátek, která si na akci připravila krátké 
vystoupení. Děti byly naprosto úžasné a já jsem na ně právem hrdá. 

Díky krásnému počasí jsme si užili spoustu legrace venku na zahradě, kde nám díky OÚ 
přibyla nová průlezka a ubyl jeden nemocný smrk. Ven jsme přesunuli i většinu výuky. Ale 
nezapomněli jsme ani na objevování okolí, vždyť paní učitelky vůbec neznaly Kunčice. 
Prozkoumali jsme obecní úřad, nádraží, poštu, pneuservis - p. Hanuš nám opravil jízdní 
kola, zahrádky, všechny hřiště v okolí,    ale i školku v Dolní Branné, kam jsme zavítali na 
divadlo. Měli jsme pár tematických dnů. Třeba při Jablíčkobraní si děti upekly a snědly 
vynikající muffiny a štrůdl. Velmi zábavný byl i zelený den ve třídě Myšek.

Hudební vystoupení paní Čemusová
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Hodně nás mrzelo, když od nás po dvou měsících odešla paní učitelka Iva. Byla s ní legrace 
a přinesla hodně nových pohledů na svět. Snažili jsme se ze všech sil, aby děti vnímaly 
změny co nejméně, tak na volné místo asistentky nastoupila pí. Štefanová, která u nás 
pracovala už před rokem a děti jí znají.

Společně s pí. učitelkou Terezkou F. připravili pro děti velmi oblíbenou Strašidelnou stezku 
sklepem. To byla legrace!  Ti nejodvážnější z odvážných splnili osm úkolů a vysloužili si buď 
svítící prsten nebo magnetický odznak. 

A zatím, co říjen se nesl v duchu pouštění draků, listopad nám přinesl svatomartinský 
průvod s vlastnoručně vyrobenými lucerničkami, při kterém se nikdo nespálil! Hodně času 
zabralo trénování písniček na vystoupení pod vánoční stromeček. Děti vyrobily na 
adventní trhy spoustu krásných výrobků. Za utržené peníze bychom chtěli pořídit 
reproduktor nebo klávesy do třídy Myšek. Hodně by jim to usnadnilo hudební aktivity. 

A co bychom si přáli do nadcházejícího nového roku? Snad jen, aby byl veselý, stabilní a 
plný legrace. 
Protože smích 
p ř e c e  l é č í  a 
hlavně rozsvěcí 
nejen dětská, 
ale i  dospělá 
srdíčka….

                   Za 
MŠ s láskou 

Vaše Iveta 
Hlubučková

Podzimní tvoření - Myšky

MATEŘSKÁ ŠKOLKA
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Začal nový školní rok a s ním i spousta zábavy určené našim dětem ze ZŠ! 

Září jsme si naplno užily. V prvním týdnu se děti jely podívat do pohádkového parku v 
Hostinném, kde pro ně DDM připravilo jedinečný zážitek v podobě interaktivní pohádky o 
Královně Koloběžce I. Tato pohádka děti vtáhla do kouzelného světa příběhů, jehož se 
staly samy součástí. Radily jednotlivým postavám, jak se správně rozhodnout, když mezi 
sebou dvě strany vedou spor. Vyzkoušely si také jízdu na koloběžce. Než jsme šli na vlak 
zpět do školy, děti si zakoupily v obchodě drobné občerstvení, a procvičily tak �nanční 
gramotnost. 

V druhém zářijovém týdnu se KCEV Krtek ve Vrchlabí opět otevřel dobrodruhům všech 
věkových kategorií. Akce Tma přede mnou aneb Dotkněme se Krkonoš nabídla 
nezapomenutelný zážitek, při kterém si děti mohly vyzkoušet, jak se orientují lidé se 
zrakovým postižením. Tato akce byla pro děti skvělou příležitostí zažít něco nového a 
netradičního.  Dětem přinesla nejen zábavu, ale také poznání a rozvoj osobnosti. 

Na konci září jsme se společně vydali na 
neobyčejnou cestu do světa fantazie. Díky 
projektu MAP rozvoj vzdělávání ORP Vrchlabí  
„Listování a podpora čtenářské gramotnosti“ jsme 
měli možnost seznámit se s krásným příběhem Ivy 
Procházkové „Myši patří do nebe“ v Kulturním 
domě Střelnice Vrchlabí. Tato pohádka děti nejen 
bavila, ale také je naučila mnoho o přátelství a 
odvaze. Například, že přátelství je důležité a že 
bychom měli být laskaví k ostatním.

ZÁKLADNÍ ŠKOLA



Hned další den jsme se s dětmi ze ZŠ Dolní Lánov společně vydali do Hradce Králové, kde 
Divadlo Drak přineslo do světa dětí krásný příběh o malé holčičce, která miluje tanec. A na 
noze pevnina je příběh o malé Jazmíně, která je opravdová tanečnice tělem i duší. 
Nejraději skáče a točí se, dokud jí síly nevydají. Jednoho dne se jí však stane nehoda a ona 
si zlomí nohu. Sádra ji připoutá k zemi a tanec se zdá být nemožný. Ale Jazmína se 
nevzdává! Ve své fantazii se vydává na dobrodružnou cestu, kde tanec nezná hranic. Bylo 
to krásné představení, které děti naučilo, že i s překážkami se dá dosáhnout svých snů.

Na začátku října očaroval všechny žáky 
Kouzelník Reno, který nám všem vykouzlil 
úsměv na tvářích. Jeho vystoupení bylo plné 
humoru, překvapení a napětí. Děti byly 
nadšené a po celou dobu představení 
nemohly z kouzelníka doslova odtrhnout oči. Nejvíce je zaujaly triky s kartami, balónky a 
samozřejmě živé zvíře – králíček. Bylo úžasné sledovat, jak se děti zapojily do 
kouzelnického představení. Bylo to opravdu kouzelné dopoledne, které nám dlouho 
zůstane v paměti. Děkujeme kouzelníku Renovi za úžasný zážitek. Po představení jsme se 
ještě dlouho bavili o tom, jak to asi kouzelník všechno dělá…

Měsíc ř í jen jsme zakončil i  soutěží  o 
nejoriginálnější dýni, kterou děti přinesly 
vydlabanou z domu. Následovala stezka na 
naší zahradě, ve které děti hravou formou 
plnily úkoly týkající se matematiky a 
prvouky. 
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Pokračování na další stránce.
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA
Oslava svátku svatého Martina připadla na pondělí 11.11. Pro děti a jejich rodiny jsme 
připravili program plný zábavy pro všechny věkové kategorie na zahradě školy. Nechyběl 
lampionový průvod, který vedl bílý kůň. Tento průvod vytvořil zářící řeku světýlek. Scénka 
o svatém Martinovi zanesla zúčastněné do dávných časů. Všichni si společně mohli 
poslechnout poutavý příběh o svatém 
Martinovi a jeho štědrosti. Žáci školy 
zazpívaly 3 písničky o Martinovi na bílém 
koni a podzimu. Každý mohl ochutnat 
domácí svatomartinské rohlíčky, upečené 
pro tuto příležitost, napít se horkého čaje 
nebo svařáku. Jako každý rok, i letos se 
mohly menší děti na závěr svézt na koni. 
Děkujeme paní Denise Šedivé, bez níž a 
jejích koní bychom se neobešli. 

Pomalu se připravujeme na rozsvěcení vánočního stromu. Těšíme se na všechny. 

Pavlína Šulcová a Tereza Kohutková

Strašidelná škola aneb Zažij školu jinak
V pátek 1. 11. 2024 v 15:00 hodin se otevřely dveře naší základní školy v Kunčicích nad 
Labem veřejnosti. Pan učitel Bartoš s osobitým výkladem o historii školství v naší obci a o 
budově základní školy provedl první návštěvníky školou. Ti si mohli prohlédnout nově 
zrekonstruovanou chodbu vyzdobenou strašidelnými dekoracemi, na kterých se podílely 
naše děti. Ti menší si vyzkoušeli, jaké to je být školním zvoníkem a ovládat čas ve škole. 

V 16:00 hodin začal program určený převážně 
dětem. V tvořivé dílničce pod vedením našich dam, 
asistentky Míši Drápalové a vychovatelky Pavlínky 
Šulcové si děti za pomoci rodičů vyráběly duchy a 
pavouky. 

V herně pod dozorem sourozeneckého tria 
Lánských, Anny Kuželové a Kačky Hromádkové si 
nejen děti, ale i dospělí zkusili odvahu, kdy museli 
na slepo lovit ve sklenicích s rozličným obsahem. 
Prověřili nejen svůj hmat, ale i čich. Hod pavouků a 
očí do klobouku zabavil i nejednoho dospělého. 
Malování obličeje bylo tentokrát střídmé právě 
proto, že většina malých návštěvníků přišla v 
maskách už z domu.  

Pokračování na další stránce.
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA
Horní třída se v to odpoledne proměnila v retro kino. Paní Adolfová za asistence Katky 
Šmídové vyprávěla dětem pohádky. A nejen dětem. Nostalgie staré domácí promítačky 
připomněla dětství hlavně dospělým.

V půdních prostorách se ukrývala věštírna, ve které četla z karet budoucnost paní Lucie 
Kracíková. Roli věštkyně si po pěti letech oprášila a i letos se do ní vžila fantasticky. 

V kavárně obsluhovali manželé Nápravníkovi a v podobě čarodějnic také Lucie Krčová se 
svou dcerou Šárkou Punnerovou. U dobré kávy a pestrého výběru dezertů doplněné o 
linecké cukroví, které v rámci pracovních činností připravili žáci 1. a 2. ročníku, si zde 
zavzpomínaly na mládí nejen ženy z místního dámského klubu, ale i ostatní návštěvníci, 
kterých v ten den bylo požehnaně. Vždyť jenom těch nejmladších bylo na 80.

Celá akce, kterou dozorovala paní ředitelka Lenka Peterová, byla zakončena stezkou 
odvahy. Trasa vedla ze školní zahrady do kaple svaté panny Marie, kde děti stvrdily 
podpisem svoji odvahu, za což si pak vybraly drobnou odměnu.

Poděkování patří místnímu obecnímu úřadu za podporu, bez které by tato akce jen 
obtížně vznikla. Velké poděkování patří i Vám, všem těm, kteří jste v ten den přišli, byli jste 
úžasní.

Poděkování patří dvacetičlennému týmu lidí, který dohromady strávil 116 hodin svého 
času na realizaci celé akce.

Tato akce neměla být přehlídkou hororů a nejděsivějších jevů. Cílem bylo ukázat školu 
jinak a vytvořit příležitost ke společnému setkání v podzimním období. A to se, troufáme 
si říci, povedlo.  Děkujeme a těšíme se na další setkání s Vámi.

Jana Kuželová



ZÁKLADNÍ ŠKOLA

Rekonstrukce

Celé to začalo nevinně. Při obhlídce školy se objevilo pár drobností k opravě. Tu upadlý 
roh, tam vzlínající se vlhkost, odpadlá omítka, těžce fungující vypínač… No a jak to tak 
bývá ve staré budově zvykem, když se na něco sáhne, tak se to sype celé. No a tím to celé 
začalo. 

Neefektivně využité rozložení místností a chybějící zázemí pro učitele a asistentky daly 
prostor myšlence vzniku sborovny místo šatny. 

Odstranění nástěnek v chodbách, vystěhování nábytku z ředitelny a chodeb, oprava stěn, 
obroušení a natření nik v patře, následná výmalba stropů a stěn v ředitelně, chodbách a 
sborovně. Pokládka lina v ředitelně a v bývalé šatně, olištování, nové šatní skříňky do 
chodby, botník, přelakování zábradlí a stávajících šatních věšáků, nátěr palubek a nátěr 
podlahy ve vstupu, nátěr dveří, výměna vypínačů a zásuvek. Do chodby přibyly dva nové 
gaučíky se stolky a sedací vaky a vznikl tak prostor k odpočinku. Vybavena byla i sborovna 
třemi pracovními stoly a židlemi. 

Díky reorganizaci šatny vznikl nový prostor pro žáky a personál. 
Jedním z největších oříšku bylo zprovoznění školního zvonění. Zásluhu na tom mají 
pánové Ladislav Mizera, Karel Kužel a především pak Antonín Stejný, který staré a 
nevyhovující vyměnil za nové a automatické. Mechanické hodiny ze 70. let minulého 
století se podařilo zachovat a uvést do provozu a nám ve škole opět zvoní! 
To celé mohlo vzniknout díky �nanční podpoře od zřizovatele.

Jana Kuželová

Pár slov závěrem

Děkujeme všem dětem a rodičům za krásný začátek školního roku a za to, že jsme 
společně mohli strávit čas nejen výukou, ale i zábavou na jednotlivých akcích školy. 
V neposlední řadě bych chtěla touto cestou poděkovat paní Věrce Jeřábkové za léta 
strávená v naší škole. Za všechnu píli a pomoc, podporu a odvedenou práci. 

Nám všem přeji krásné a hlavně klidné nadcházející svátky vánoční. 
Lenka Peterová
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SLUNEČNICE
Dětský pěvecký sbor Slunečnice vznikl v září 2022. S dětmi se scházíme každé pondělí v 
podvečer v místní škole, abychom si užívali chvíle s hudbou. Postupem času se sboreček 
rozrostl a dnes vystupujeme v počtu 18 dětí.

Zpíváme písně různého charakteru, lidové, tradiční, umělé, popové i písně skládané 
místními umělci. Repertoár se vždy snažím ladit k dané události, aby byl koncert tematicky 
trefný.

S dětmi máme za sebou desítky koncertů a vystoupení, ať už to byly adventní, májové, pro 
maminky, uváděli jsme i vernisáž a uspořádali dokonce bene�ční koncert.
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Pokračování na další stránce.
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V červnu jsme s dětmi a dvěma maminkami 
d o b r o v o l n i c e m i ,  a b s o l v o v a l i  p ě v e c k é 
soustředění. Zde jsme si užili společných 
okamžiků, viděli zajímavá místa, přespali ve 
stanech a zpívali ve vlaku, u ohně, za chůze, no 
prostě kde se dalo :)

Upřímně jsem velmi ráda, že naše Slunečnice má 
zázemí právě u Vás v Kunčicích.
Děkuji škole i obecnímu úřadu, že nás v našem 
snažení podporují. Velké díky patří i rodičům, se 
kterými je skvělá spolupráce a hlavně děkuji 
dětem, které odvádějí neuvěřitelnou práci.
Jsem vděčná za nádhernou příležitost stát v čele 
tohoto sboru.

Přijměte, prosím, pozvání na Adventní zpívání v kapli Panny Marie 15. prosince 2024.
       
Přeji Vám pevné zdraví a klidné svátky,
        Lucie Čermáková



SOKOL
TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA

Půlroční zpráva oddílu tenisu k 1.12.2024                                                                                                             
Kunčický tenis + mariáš + stolní tenis 2024

Oddíl tenisu   má k 1.12.2024 zaregistrovaných u Českého tenisového svazu  112 více či 
méně aktivních členů .
Z tohoto počtu je 18 dětí + dorostu do 20 – ti let a z nich většina  už 14-tý rok pravidelně 
trénuje ve třech skupinách  Tenisové školy pod vedením trenérů Jiřího Dejmka ve Vrchlabí
, Jiřího Johanidese  v Jilemnici a nově od letošního roku i v Kunčicích n/L pod vedením 
trenérky Miši Hollové .
Pravidelně se už několik roků v pondělí a ve čtvrtek scházíme na sportovně – karetní 
odpoledne kdy od 13-15:00 hrajeme v létě tenis ( v zimě stolní tenis ) a následně od 15 
–do  cca 20:00 hod pak hrajeme mariáš .                                                                                                                                                                                            
Průběžně byl členy oddílu udržován tenisový kurt  a  okolí .

Uspořádali jsme  , už  tradiční 3 turnaje v tenise , šipkách a mariáši :
 
TENIS – na domácím kurtu v Kunčicích n/L :                                                                           
1/ dne 28.9.2024 jsme uspořádali 5.Alanův memoriál v losované čtyřhře (8 dvojic) , který 
vyhráli Radim Nyč + Tomáš Karavan 
2/ členové našeho oddílu se zúčastnili i následujících turnajů + umístění nejlepších z TJ 
Sokol
    a/ 23.6.2024 Grundova memoriálu v Kruhu (16 úč.) – 2.místo Dan Bušta + Karavan Tomáš
    b/ 29.6.2024 1.ročníku debl v D.Branné (12 úč.) –4.místo Martin Holl st. + Martin Holl ml.
    c/ 24.8.2024 1.ročníku mixů v D.Branné (9 úč.) – 2.místo Míša Hollová + Martin Šneberk
Zafandit našim tenistkám před letní Olympiádou v Paříži na mezinárodním turnaji Prague 
open žen dne 25.7.2024 v Praze byli Matěj + Tomáš Karavanovi , Martin Holl ml. , Jiří 
Svoboda a Vladimír Sturm

MARIÁŠ křížový – Lánovský Dvůr – náš oddíl uspořádal dne 2.11.2024 už 19.ročník 
turnaje + 13.ročník memoriálu Jardy Kučery při  účasti 39 hráčů – vítěz Nedomlel Stanislav, 
nejlepší člen TJ Sokol Kunčice  8. místo Jiří Cerman
Dne 30.11.2024 jsme se pak zúčastnili 39.ročníku  turnaje v trojkovém mariáši ve Víchové 
n/J – účast 40  hráčů , nejlepší člen TJ Sokol Kunčice n/L   8. místo  Bolf Jaroslav

Š I P K Y  -  Lánovský Dvůr – náš oddíl uspořádal 29.ročník mix dvojic + 9.ročník 
jednotlivců  + 5.Alanův memoriál High score :
Dne 9.11.2024 – účast 20 hráčů – vítězové High score: Zarebski Ondřej , Jednotlivci: 
Karavan Matěj a  Mix dvojice Zuzana Zarebski + Nevole Tomáš (absolutní vítězové turnaje 
dvojic pak Zdeněk + Ondra Šídovi )
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V tenisovém areálu proběhla 21.9.2024 i oslava 60 – tých 
narozenin Petra Jirkovského a Mirka Nožičky a 7.9.2024 
se nám oženil na Zlatém návrší u mohyly Hanče a Vrbaty 
Tomáš Kuřík , který po svatbě vyrazil s novomanželkou na 
svatební cestu do Španělska v rámci které se zúčastnil i 
závodu Světové mezinárodní motocyklové šestidenní  a 
s týmem Bozkov B ze 135 tříčlenných týmů obsadily 
41.místo.

Bohužel i smutek nastal v našem oddíle , když 29.7.2024 
zemřel jeden z  hlavních tahounů a stavbyvedoucí při 
stavbě Savoje Mirek Nožička st. a 30.9.2024 pak i Pepa 
Tošovský .

Po 30-ti letech se nám podařilo zkolaudovat a zapsat do 
katastru  nemovitost tenisovou boudu
a v současnosti pracujeme i na revizi elektriky.

1-3.místo tenis 5.Alanův memoriálHromadná fotka tenis 5.Alanův memoriál

Mariáš 2024 - hromadná fotogra�e

Vítězové 3 kategorií 29.ročník 
turnaje v šipkách
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Dne 27.10.2024 proběhla velká brigáda a 12 členů oddílu zazimovalo tenisový kurt, 
shrabalo listí, postavilo mantinely a sundalo střechu party stanu.  

Při vhodných klimatických podmínkách jsme připraveni v zimě nastříkat led na 
asfaltovém kurtu a upravovat lyžařské stopy obecním sněžným skútrem.

K našim sportům v oddíle tenisu  tj. tenis, stolní tenis, mariáš, bruslení, lyžování máme i 
novou kategorii a to je dogdancing .
Poslední přihlášenou do našeho tenisového oddílu TJ Sokol Kunčice n/L se stala p.Ilona 
Kalenská se svým psem, belgickým ovčákem Rickem.
Ta nás poprosila o možnost tréninku dogdancingu na našem kurtu s tím, že se připravuje 
na MR ČR, pokusí se nominovat na Mistrovství Evropy a potřebuje k tomu oplocený areál.
Zúčastnila se  Mistrovství ČR Belgických ovčáků (tzv. Malá klubová republika), kde z 8 
účastníků v kategorii Heelwork to music obsadila 2.místo a druhým závodem bylo 
Mistrovství republiky v dogdancingu, z kterého se mohla  nominovat na Mistrovství 
Evropy nebo Mistrovství světa ( prvních 3-5 párů mělo šanci se nominovat )  a tam v 
kategorii Heelwork to music obsadila z 29 účastníků krásné 9.místo – na nominaci  to Iloně 
s Rickem nedalo , ale příští rok se o nominaci pokusí znovu a držíme jim palce, aby se to 
povedlo.
Oba závody se konaly v Praze.   

Přes p.Mečíře máme  objednané na středu 25.12.2024 od 9:00 – 10:30 už  tradiční vánoční 
bruslení nejen pro členy TJ, ale i pro širokou kunčickou veřejnost na zimním stadionu ve 
Vrchlabí - plakát přikládám  (viz strana 42) ..

Děkuji všem členům oddílu tenisu  za odvedenou práci v roce 2024 a do nového roku 2025 
přeji TJ Sokol Kunčice n/L i všem patriotům „kunčičákům“  zdraví, štěstí a pohodu !!

1.12.2024 Vypracoval předseda oddílu tenisu  TJ Sokol Kunčice n/L: Sturm Vladimír

Šestidenní Tomáše Kuříka z cíle

Šestidenní družstva Bozkov „A“  +  Bozkov „B“
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Podzim 2024 ml. žáci - Okresní přebor
Do nové sezóny žáků jsme se opět domluvili se spoluprací s Vrchlabským týmem. To pro 
nás bylo opět důležité vzhledem k tomu, že z důvodu vysokého věku s námi nemohli v 
soutěži mladších žáků pokračovat Metoděj Boček a Miroslav Schaefer.

Pro tuto sezónu si trenér vytyčil jasný cíl, a to být do 3.-4. místa v soutěži. Po předchozích 
sezónách se může zdát tento cíl jako velmi ambiciózní, ale Jirka vycházel z hráčů, kteří po 
letošní sezóně musejí přejít do starších žáků. Těchto hráčů je totiž většina a navíc hrají 
dohromady již několikátou sezónu.

Zpočátku se bohužel nenaplňovaly naše prognózy, i když jsme většinu zápasů vyhrávali, 
tak byly zápasy, které jsme úplně nezvládli a ztratili body i se slabšími týmy. I přesto se hráči 
nevzdávali a postupem času se probojovali až na 3. místo v tabulce. K tomu přispěli, 
především V. Kalvach a P. Janata svými vstřelenými brankami a také Lukáš Kopáč v bráně.

TJ SOKOL

Zpráva podzimní části sezóny 2023/2024 fotbal TJ Sokol Kunčice n.L., spolek

Fotbalový trávník a automatické zavlažování
V letním období jsme se již snažili využít výhody automatického 
kropení. Bohužel nám k tomu nepomohlo odstavení náhonu a 
tím jsme byli i několik dní bez vody. I přesto si myslím, že se 
podařilo udržet trávník v dobré kondici.
V rámci brigády a sponzorské výpomoci Malířů Krkonoše a 
�rmy Barvy laky Vrchlabí s.r.o. se nám podařilo natřít novou 
nádrž na vodu pro automatické zavlažování. Proto bych chtěl 
touto cestou poděkovat sponzorům za konečný výsledek.
S údržbou hřiště nám opět vypomohla naše obec, a to 
především E.Kracík, který opět pohnojil hřiště obecním 
traktůrkem. I těm patří naše velké díky.
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Podzim 2024 - Okresní soutěž III.třídy mužů
Podzimní fotbalová sezóna roku 2024 se pro náš tým ukázala jako velmi náročná. S 
pouhými 12 body a děleným 13. místem v tabulce to bylo období, které přineslo více 
otázek než odpovědí. Nedostatek hráčů a následná absence mladých hráčů, kteří buď 
skončili, nebo se zúčastnili pouze několika zápasů, se ukázalo jako klíčový faktor.
Tým se potýkal s výkonnostními výkyvy a častými zraněními, což vedlo k problémům v 
sestavování optimální základní jedenáctky. Jediným pozitivem pro podzim měl být návrat 
Pavla Blažka z Vrchlabí, který měl zastoupit za končícího J.Buluška v bráně. I přesto se 
musel Honza na některé zápasy vrátit do brány, aby nám vypomohl. Proto byl celkový 
výkon poznamenán frustrací z nedostatku hráčů. O to více mrzelo, když se ztrácela 
vítězství těsně před koncem zápasu jako proti Hornímu Maršovu, kdy jsme ještě v 81. 
minutě vedli 2:0 a nakonec zápas skončil 2:2. A opět doma, tentokrát s Kuksem, kdy jsme 
obdrželi branku na 5:5 v 92. minutě. 

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body 

1 Fotbalový klub Mostek 26 21 0 5 95:30 63 

2 FK Dolní Kalná 26 21 0 5 96:36 63 

3 Kunčice/Vrchlabí B 26 16 0 10 83:37 50 

4 MFK Trutnov B 26 16 0 10 63:40 45 

5 TJ Baník Žacléř 26 12 0 14 68:89 37 

6 Kocbeře/Vítězná B 26 12 0 14 40:52 35 

7 TJ Lánov 24 11 0 13 43:53 31 

8 Bílá Třemešná/Dvůr Kr. B 26 4 0 22 30:63 15 

9 TJ Spartak Pilníkov 26 3 0 23 33:151 9 

 

Tabulka ml. žáků po podzimní části sezóna 2024/2025

Po úspěšném podzimu bude od ledna probíhat zimní příprava na jarní sezónu. Během 
podzimu se nám také podařilo získat nové hráče, kteří by mohli nahradit odcházející hráče 
a zajistit působení v dalším ročníku. Proto musíme pracovat na jejich začlenění do týmu.
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TJ SOKOL

Na závěr bych chtěl popřát všem hráčům a fanouškům krásné prožití svátků vánočních.

Za fotbalový oddíl Aleš Chlum

Pořadí Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body 

1 TJ Jiskra Bohuslavice nad Úpou 13 11 2 0 41:14 35 

2 Sportovní klub Janské Lázně 13 9 1 3 30:20 28 

3 FK Dolní Kalná B 13 9 0 4 48:27 27 

4 Fotbalový klub Mostek 13 8 1 4 58:22 25 

5 TJ Jiskra Libeč 13 8 1 4 45:30 25 

6 TJ Jiskra Podhůří 13 8 1 4 44:29 25 

7 Lampertice/Žacléř B 13 7 1 5 44:30 22 

8 Jiskra Kuks 13 5 3 5 31:32 18 

9 TJ Jiskra Horní Maršov 13 5 1 7 31:33 16 

10 TJ Sokol Starý Rokytník 13 4 2 7 27:42 14 

11 TJ Sokol Černý Důl 13 4 0 9 20:40 12 

12 Prosečné/Hostinné B 13 3 3 7 24:45 12 

13 TJ Sokol Kunčice nad Labem 14 3 3 8 26:54 12 

14 TJ Sokol Malé Svatoňovice 13 3 1 9 31:34 10 

15 FK Baník Radvanice v Č. 13 0 2 11 12:60 2 

 

Tabulka po podzimu Okresní soutěž III. třídy mužů 2024/2025

I přesto věřím, že byly některé zápasy, kde jsme se sešli ve větším počtu a předvedli dobrý 
výkon. Bohužel k tomu nepatřily zápasy odehrané na hřištích soupeře. Tam jsme jako 
tradičně lepili sestavu, aby nás bylo alespoň 12. Z tohoto důvodu jsme získali pouze 1 bod 
a to na hřišti v Prosečné, kde nakonec musel do 2. poločasu nastoupit do brány hráč z pole 
J. Boček.

Navzdory těžkostem zůstává atmosféra mezi fanoušky a vedením klubu pozitivní. 
Oddanost fanoušků, která byla vidět na domácích zápasech, dává naději, že tým dokáže 
překonat obtížnosti a najít správný směr. Jejich podpora je nezbytná, když se tým snaží 
vyrovnat s náročnými podmínkami.

S blížící se jarní částí sezóny bude klíčem k úspěchu zlepšení fyzické kondice a obnovení 
týmové soudržnosti. Trenér a především hráči si musí uvědomit, jak důležité je se 
vzchopit, a s respektem hledět k nadcházejícím zápasům. Cílem bude posílení skladby 
týmu a vyznačení cesty k lepším výsledkům. S vírou ve změnu k lepšímu a odhodláním se 
postavit překážkám mají hráči možnost obrátit tragickou situaci ve výhru a zlepšit nejen 
svou pozici v tabulce, ale především i herní styl
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Zpráva o činnosti  ASPV při TJ SOKOL v Kunčicích nad Labem, spolek za 
2.pololetí roku 2024

V Asociaci sportu pro všechny, jsou sdruženy všechny ostatní aktivity, které jsou  u 
Tělovýchovné jednoty a  nemají speciální oddíl. Příspěvky platí za členství v TJ a dále podle 
toho jaký sport dělají.

Od dubna jsme chodili hrát volejbal do Šutráku a 25.října jsme začali chodit hrát do 
tělocvičny do Tyršáku. 18.října jsme v Šutráku udělali brigádu na úklid popadaných 
stromů po vichřici, po které jsme si na ukončení letní sezóny opekli buřty. Děkuji všem 
brigádníkům za jejich dobrovolnou práci. Na volejbal se scházíme pravidelně každý pátek.

Bouda se propůjčuje na různé akce. Propůjčena byla: 18.května na oslavu narozenin, 27. 
května nohejbal, který pořádaly České dráhy, 6. června nohejbal domů čp.111,112 a 
1.června tam byl naplánován Dětský den, se kterým mělo být o�ciálně, po revitalizaci, 
spojeno o�ciální otevření Šutráku. Vše bylo připraveno, ale jelikož od rána hodně pršelo, 
byl Dětský den zrušen s tím, že se bude konat až v září. Neorganizovaně se po dešti na 
Šutráku sešlo asi 50 občanů i s dětmi. Děti nám tam také zazpívaly na opraveném podiu. 
Při dobrém občerstvení se to nakonec všem líbilo. Dětský den se konal 6. září jako 
„Rozloučení s létem“, který se opět povedl a k dobré náladě přispěla i živá hudba.

Ženy stále chodí cvičit TRX a jógu do víceúčelové místnosti v budově obecního úřadu, kam 
se chodí hrát také stolní tenis.  

Družstvo žen v kuželkách, které dojíždělo na turnaj do Rokytnice nad Jizerou, kde naše 
ženy obsadily 1. místo.    

Chceme pokračovat v hraní volejbalu, cvičení žen, kuželkách a pomáhat při různých 
akcích pořádaných TJ Sokol a obcí.

 Přeji všem pohodový a klidný rok 2025.   

Eliška Matoušová     
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ZE SVAZU POSTIŽENÝCH CIVILIZAČNÍMI CHOROBAMI V ČR

Svaz postižených civilizačními chorobami v ČR, z.s.  
základní organizace Kunčice nad Labem                                                     

 Sídlo: č.p. 129, 543 61 Kunčice nad Labem

Civilky – léto a podzim 2024
 
Přátelé a kamarádi, první půlka roku uběhla velmi rychle a za chvíli bude pryč i ta druhá. 
Začněte tedy s námi bilancovat, jak jsme strávili léto a podzim. 

Ještě v posledním červnovém týdnu se konal rekondiční pobyt v penzionu Ort v srdci 
Českého ráje. Na této akci obvykle pořádáme Sportovní hry nejen pro naše členy. Letos tomu 
nebylo jinak. Večírky bývají hudebně taneční, a protože se stmívá pozdě, taky dlouhé.

Přes prázdniny jsme si dali volno, abychom hned v prvním zářijovém týdnu vyrazili na další 
rekondiční pobyt – tradičně do Bělče nad Orlicí. Tentokrát se „olympijské hry“ nekonaly. 
Program bývá volnější. Využili jsme možností koupání, procházeli se po lese, půjčili si kola a 
jezdili po okolí.

Zkraje října jsme se vydali na výstavu do Lysé nad Labem a stihli jsme i komentovanou 
prohlídku Památníku Bedřicha Smetany v blízkých Jabkenicích. Díky úžasné, zapálené 
průvodkyni si mnozí z nás budou dlouho pamatovat, že většina významných děl – opery 
Hubička, Tajemství, Čertova stěna, klavírní cykly Sny a České tance, stejně jako věhlasná Má 
vlast, vznikly zde

Hodně našich členů se těší na vystoupení harmonikářů. Proto se jelo 19.10. do Roprachtic a 
7.11. do Žacléře na jejich vystoupení.  V Roprachticích pořádal TJ SOKOL setkání „harmonik“ 
ve velkém stylu, zatímco v Žacléři bylo vystoupení o poznání komornější.

Říjnový zájezd do Polska na tržnici a do smažírny ryb byl opět skvělý. Navíc vyšlo skvělé 
počasí. To ocenili zejména ti, kteří si dali pstruhy a vychutnávali si je venku, v altáncích u vody.

„Barevné Krkonoše“ byla akce, kterou jsme 
chtěli uskutečnit už loni. Bohužel nám 
nepřálo počasí. Letos 5.11. bylo naopak 
nádherně! Ideálně na kochání se úžasnými 
výhledy. Vyjeli jsme tedy až ke Dvorské 
boudě v nadmořské výšce 1313 m. Odtud 
jsme se vydali  s  hůlkami na kratší 
procházku k bufetu Na rozcestí, někteří šli 
další 3 km na Výrovku. Na Luční boudu (5 
km) se možná někdo vydá příště  Na 
Sněžku (7 km) už nás asi nikdo nedostane.
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ZE SVAZU POSTIŽENÝCH CIVILIZAČNÍMI CHOROBAMI V ČR
Výlet nám zpříjemnil i ochotný personál 
Dvorské boudy, kde jsme se stihli osvěžit, byť je 
všechno široko daleko mimo sezónu zavřené. 
Přidal se i povídavý šofér Čihák (shoda jmen s 
Menšíkovou postavou Chalupářů není 
náhodná) . Ten je všude zdejší. Ukázal nám 
méně známá zákoutí, chalupy a boudy. 
Při sjezdu do údolí vynikla barevnost krajiny, jak 
je vidět na obrázcích..  

V druhé půlce listopadu nás čekaly tři přednášky.
Ta první nesla název Zelené potraviny a vedla ji paní Eliška Knaj�ová. Poutavě nám vyprávěla 
o doplňcích stravy, které nám mohou pomoci v boji s celou řadou zdravotních nesnází – 
spalováním tuků, detoxikací organismu, krevními sraženinami, řídnutím kostí i tím, co nás 
trápí skoro všechny – cukrovkou. 

Další dvě sezení jsme připravili ve spolupráci s Místní akční skupinou Krkonoše (MASK). Obě 
se týkala našich hor. 
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ZE SVAZU POSTIŽENÝCH CIVILIZAČNÍMI CHOROBAMI V ČR
Spisovatelka Danka Šárková nás seznámila se svou publikací Krkonoše, seznamte se. Je plná 
fotogra�í, trochu jinak pojatých. Vrací se zpět časem a pokouší se zachytit život v dobách 
minulých. Pomáhají jí k tomu snímky v dobových krojích a kostýmech v původních 
interiérech i exteriérech. 
Vyprávěla nám také o psaní románu Horal(ka), dětských  knížek s hlavní postavou Alenkou a 
satirické próze Můj přítel deníček a sklenička, která vznikla v covidových letech.

Jako poslední nás na své besedě přivítala paní Barbora Bäumlová. Než se rozpovídala o své 
knize Už není toho dechu, potěšilo nás uznání. Že jsme nejaktivnější skupina nejen v okolí, 
ale snad v celém kraji. Velký potlesk sklidila hned na začátku.
Kniha, stejně, jako krátkometrážní dokumentární �lm vypráví o životním příběhu pana 
Jiřičky, pravověrného horala z Vojtěšic u Jablonečka. Obě díla zachycují jeho každodenní 
peripetie, jeho vztah k přírodě a jeho pokoru k životu. Natáčení trvalo 3 roky v neformální a 
přátelské atmosféře, bez telefonů a smluv. Film byl oceněn na několika mezinárodních 
�lmových festivalech, ve městech jako jsou Bukurešť, Montreal nebo Los Angeles. Zejména 
proto, že ukazuje krásu a sílu jednoduchého života. 
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ZE SVAZU POSTIŽENÝCH CIVILIZAČNÍMI CHOROBAMI V ČR

Nakonec se sluší poděkovat. 

Speciální poděkování - už druhý rok mají naši členové možnost nechat si opečovávat 
ruce i nohy naší pedikérkou, paní Ájou Koudelkovou.  Pedikúra v budově OÚ Kunčice 

n. L.  je plnohodnotná, odborná a opravdu velmi příjemná.  
Věříme, že se nám paní Ája bude věnovat nadále, i když dojíždění a převážení všech 
potřebných přístrojů a nástrojů není zrovna jednoduché.  Za Vaši ochotu a péči Vám, 

paní Koudelková, moc děkujeme.

Za svoji neúnavnou práci a péči si zaslouží velký dík a uznání od nás všech.
   

Děkujeme také Obecnímu úřadu v Kunčicích za vynikající spolupráci a možnost 
konání schůzí a akcí pro naše členy.

OÚ Kunčice nad Labem
OÚ Dolní Branná
OÚ Klášterská Lhota 
MÚ Vrchlabí
Pneuservis Hanuš

Žádná z těchto akcí by se nemohla konat bez pomoci a �nančních darů od:

Za všechny �nanční dary všem moc děkujeme a moc si toho vážíme.  
Na závěr chci všem popřát hodně zdraví, krásné a pohodové svátky vánoční.  
Do nového roku 2025 hodně zdraví a štěstí.

Hana Novotná, předsedkyně   ZO SPCCH, z. s.

V pátek 29.11.2024 se bude konat „Mikulášská“ poprvé v Horní Olešnici, v Motorestu v 
zatáčce. Jedná se o nově zrekonstruovaný objekt se sálem, dobrou kuchyní i pivem a vše co k 
dobrému posezení patří. Bohužel, sál není tak velký jako ve Víchové nad Jizerou, kam jsme 
jezdili mnoho let, byli jsme zvyklí na hospodského Bručouna alias Steva, sál a služby a vše, co 
je důležité. Moc nás mrzí, že obec ukončila s nájemcem spolupráci a my přišli o skvělé zázemí. 

K Mikulášské už tradičně patří tombola a Mikuláš s čertem, kteří rozdávají dárky. O tyto dárky 
se letos zasloužili velice zruční členové a to pan Ladislav Blažek, paní Jana Kvapilová, paní 
Věra Šírová. Musíme připomenout i zásluhy paní Hany Pačesné.

Rok uzavřeme posezením rozšířeného výboru. Je to jakýsi druh odměny a poděkování všem 
úsekářům, kteří po celý rok obchází své členy a informují o aktuálním dění a připravovaných 
akcích. Je to ta nenahraditelná činnost, zásadní pro úspěch a účast na jednotlivých akcích. 

Před svátky budeme pro ležící členy připravovat a rozvážet dárky.  

Firma Babič a syn
Doprava pan Jaroslav Zelinka a paní Linda Zelinková
Vest-Inst s.r.o. – pan Zdeněk Čihák
Pan Michal Vejslav a Míša Vejslavová
Ing. Tomáš Brkl
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SVOZ ODPADU

DO ŽLUTÝCH NÁDOB NA PLAST LZE VHAZOVAT 
NÁPOJOVÉ KARTÓNY (OD MLÉKA, DŽUSU ...)

. 


